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Opening en vaststelling agenda  

Zes leden zijn aanwezig en een lid is verhinderd. Tevens zijn de waarnemend 

algemeen secretaris en twee medewerkers van het NCad aanwezig. Als 

gastspreker is Jan van der Valk uitgenodigd. 

 

 

Presentatie van Jan van der Valk over het gebruik 

van foetaal kalf serum voor in-vitro cel culturen 

Jan van der Valk geeft uitleg over de wijze van winnen van foetaal kalf serum en 

de welzijnsproblematiek die daarmee gepaard gaat. Het serum wordt gebruikt 

voor het kweken van in-vitro cel culturen. Het is van belang dat wetenschappers 

er zich bewust van zijn dat ze serum van dierlijke oorsprong gebruiken waar zich 

bij winning de nodige welzijnsproblematiek voordoet. Dit terwijl ze juist zonder 

proefdieren (willen) werken en in-vitro testen doen. Het NCad kan een rol spelen 

in de bewustwording hierover zowel nationaal als internationaal. 

 

 

Mededelingen  

 

Jan-Bas Prins geeft een terugkoppeling van het gesprek dat op 25 januari heeft 

plaatsgevonden met de VSNU, NFU, Ministerie van LNV en het Ministerie van 

OC&W over het participeren van de VSNU en de NFU in de kerngroep Transitie 

Proefdiervrije Innovatie. De VSNU en de NFU willen zeker bijdragen, ze denken na 

over wat dat zou kunnen zijn en de manier waarop . 

 

Reineke Hameleers geeft aan dat Eurogroup samen met de Dierencoalitie en de 

Dierenbescherming een brief zal sturen naar de minister van LNV voor een nadere 

kennismaking.  Daarbij zal één van de onderwerpen wereldleider proefdiervrije 

innovatie zijn.  

 

Henriette Bout geeft aan dat iemand van de ‘Freie Universität Berlin, department 

Fysiks’ uit Duitsland contact heeft gezocht met het NCad om te spreken over het 

dierproevenbeleid, de successen en hoe kunnen we daarvan leren. Reineke zal de 

betreffende persoon hierover te woord staan. 

 

Testen van uitlaatgassen  

Recentelijk zijn er in de media berichten geweest over het testen van 

uitlaatgassen op niet-humane primaten en mensen. Een lid van het NCad vraagt 

zich af of het ministerie van LNV hierop heeft gereageerd en welke stappen zij nog 
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gaat ondernemen. Vanuit het ondersteunend bureau wordt hierover navraag 

gedaan bij het ministerie van LNV. 

 

Werkzaamheden en bijeenkomsten die mogelijk kunnen raken aan de 

werkzaamheden binnen het NCad 

 

Herman Koeter geeft aan te zijn uitgenodigd door de Duitse Evangelische 

Akademie in Bad Boll om een presentatie te geven over het advies ‘Transitie naar 

proefdiervrij onderzoek’.  

Tevens is hij uitgenodigd door Unilever om te praten over de regulatoire aspecten 

in Azië en de Nederlandse inspanningen op het gebied van proefdiergebruik. 

 

 

Evaluatie advies motiveren door restricteren 

Niet alle NCad leden zijn aanwezig, derhalve wordt dit agendapunt verplaatst naar 

de volgende vergadering in maart. 

 

 

Bespreken notitie Streefbeelden voor proefdiervrije innovaties  

monitoring en evaluatie 

Het proces om tot streefbeelden te komen is het belangrijkst en staat al goed 

verwoord in de handreiking streefbeelden proefdiervrije innovaties. Deze wordt 

enigszins uitgebreid met tekstblokken uit voorliggende notitie. Dat moet 

voldoende handvatten geven voor organisaties die streefbeelden gaan opstellen. 

Het is vooral van belang dat de partijen zelf hun streefbeelden SMART (specifiek, 

meetbaar, aanvaardbaar, realistisch, tijdsgebonden) definiëren zodat het NCad 

deze vervolgens kan evalueren. Tevens wordt de boodschap dat de huidige 

wetenschappelijke kwaliteit verbeterd kan worden en tenminste behouden moet 

blijven in het stuk verweven.  

Er is veel media aandacht geweest over de oprichting van ONCODE. Dit betreft 

een samenwerkingsverband dat door de wetenschappers is opgericht op het 

gebied van kanker. Interessant is hoe deze wetenschappers zich hebben 

gevonden en op welke wijze het samenwerkingsverband tot stand is gekomen. In 

de volgende kerngroep TPI zal hier door het NCad aandacht voor worden 

gevraagd. 

 

Missie, visie, jaarplan 

Aan het jaarplan 2018 wordt een ongevraagd advies over foetaal kalf serum 

toegevoegd. Daarnaast wordt een aantal werkzaamheden dusdanig geformuleerd 

dat ze ook meetbaar zijn. 

Een NCad lid mist nog bij het onderwerp Communicatie de invulling van een 

transparante werkwijze. Na aanpassing wordt het jaarplan op de website van het 

NCad geplaatst 

 

 

Advies deel II Dieren in voorraad gedood 

Het verantwoordelijke lid geeft een toelichting op de stand van zaken. Het concept 

CoP wat nu voorligt bevat nog te weinig concrete handvatten en zal worden 

aangepast. De voorzitter geeft aan dat verdere vertraging van dit advies 

ongewenst is en wenst het gehele advies in maart vast te stellen.   
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NCad Register van Experts 

De verantwoordelijke medewerker van het NCad licht de voorliggende notitie toe. 

Het NCad Register van Experts is in 2016 gestart als expert pool voor NCad-

adviezen. Via een uitgebreid formulier konden experts zich hiervoor aanmelden.  

Via de website van het NCad, tijdens bijeenkomsten en via NCad-nieuwsbrieven 

werden mensen gestimuleerd zich aan te melden. Het NCad Register van Experts 

bevat momenteel 27 experts, die hun gegevens vrijwel allemaal hebben laten 

opnemen naar aanleiding van hun eerdere bijdrage aan een NCad-advies. 

Tot op heden is de verdere respons minimaal. Geconstateerd wordt dat de 

informatie die aan experts wordt gevraagd alvorens ze zich kunnen inschrijven, 

zeer uitgebreid is. Besloten wordt om het Register van Experts op een andere 

wijze voort te zetten. De contactgegevens van de experts (inclusief informatie 

over hun expertisegebied en eerdere betrokkenheid bij NCad-adviezen) worden 

opgenomen in het interne adressenboek.  Op de website wordt helder aangegeven 

wat het betekent indien men zich aanmeldt als expert. 

 

Actielijst 

n.a.v. 

 

Synthesis of Evidence 

Er ligt een concept CoP voor dat niet aan de verwachtingen van het NCad voldoet. 

Er wordt een afspraak ingepland met de beide verantwoordelijke trekkers, een lid 

van de CCD en de schrijver van de CoP.  

 

Publicaties; 

De communicatieadviseur heeft een gesprek gehad met de redactie van het blad 

Biotechniek. In elke editie zal een stuk worden opgenomen van de CCD dan wel 

het NCad.  

Door de communicatieadviseur zullen op korte termijn samenvattingen van de 

verschillende adviezen naar het blad Laboratory Animals worden opgestuurd. 

 

Een samenwerkingsomgeving via het RVO-account voor alleen het NCad wordt 

door de waarnemend algemeen secretaris ontraden vanwege de specifieke  

toegangseisen waar men aan moet voldoen. Er wordt nog naar een oplossing 

gezocht om de leden wel toegang te geven tot het archief van het NCad. 

Momenteel heeft daar alleen het secretariaat toegang toe. 

 

 

Europese bijeenkomst met NC’s 

De brief voor een bijeenkomst met andere NC’s is verstuurd en er zijn momenteel 

vijf aanmeldingen. Volgende week zal een reminder worden gestuurd en een 

aantal NC’s wordt telefonisch benaderd. 

 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Het verslag wordt met een enkele aanpassing goedgekeurd en vastgesteld. 

 

 

Einde vergadering: 13.45 
 


